
Zápisnica 

z pravidelného zasadnutia Obecného zastupiteľstva v Riečke 

konaného 21. februára 2024  o 18,00 v zasadačke Obecného úradu v Riečke 

 

Prítomní: - podľa prezenčnej listiny      

 

Starosta predložil na schválenie nasledovný program:  

1. Otvorenie 

2. VZN č. 1/2024 o podmienkach poskytovania dotácií z rozpočtu obce   

3. Informácie o pripravovaných prácach a podujatiach v obci  

4. Rôzne 

5. Uznesenie, záver  

 

1/ Otvorenie 

- Dnešné pravidelné zasadnutie otvoril starosta obce Milan Petrán, ktorý privítal 

prítomných poslancov a skonštatoval, že OZ je uznášaniaschopné, nakoľko sú prítomní 

všetci poslanci. Navrhol do programu doplniť bod 3/: Vstup do MAS Banská Bystrica 

a okolie. Ostatné body sa automaticky posunú.    Poslanci doplnený program dnešného 

zasadnutia schválili.  

- Ďalej navrhol za zapisovateľku zápisnice Annu Mikulovú, za overovateľov zápisnice : 

Branislava Hríbika a Moniku Náčinovú a do Návrhovej komisie : Eriku Baboľovú, 

Miloša Čermáka a Zuzanu Sedláčekovú 

- Keďže okrem poslancov boli na zasadnutí prítomní aj občania, starosta ich oboznámil 

s tým, že  zápisnica bude zverejnená. Občania nemali námietky voči zverejneniu 

zápisnice aj s ich príspevkami 

- Kontrola uznesenia z posledného zasadnutia OZ 13.12.2023 – starosta skonštatoval, že 

úlohy sa priebežne plnia, nedoriešená je žiadosť obyvateľov Priehrady, ktorá bude 

posúdená stavebnou komisiou v priebehu mesiaca marec 2024. 

 

2/ VZN č. 1/2024 o podmienkach poskytovania dotácií z rozpočtu obce   

- Poslanci návrh VZN 1/2024 obdržali mailom, VZN bolo jednohlasne schválené 

3/ Vstup do MAS Banská Bystrica a okolie  

- Poslanci súhlasia  

4/ Rôzne : Informácie o pripravovaných prácach a podujatiach v obci  

- Starosta informoval poslancov a poďakoval sa všetkým za prípravu podujatí : Karneval 

pre deti a Fašiangovanie v obci 

- Práce v obci : v Nevoľnom pokračujú práce na príprave internetovej siete. Telekom 

vyslovil poďakovanie našej obci za vypílenie drevín na trase, kde bude internetová sieť 

- Pracovníci, vykonávajúci aktivačnú činnosť čistia okolie multifunkčného ihriska, 

museli sme zrušiť hojdačky kvôli prehnitému drevu, vymenia sa za nové – starosta 

prepošle ponuky 

- V materskej škole prebieha v období jarných prázdnin výmena a oprava svietidiel 

v triedach  

- Starosta obdržal nacenenie cesty v časti Riečka – Nevoľné, poslankyňa Baboľová 

informovala, že na budúci týždeň doloží tiež ponuku z SSC a  dajú sa  spraviť ešte aj 

iné ponuky 

- Starosta informoval o tom, že sme zistili majiteľov plechových búd, ktoré sú umiestnené 

v časti Nevoľné. Títo boli vyzvaní na ich odstránenie 

- Vývozy PDO v časti Nevoľné, ktoré bývali každý pondelok boli zrušené. Občania tam 

stále hádžu do nádob určených na sklo aj domový odpad. Starosta navrhol, že zistí 



možnosť  prenosného oplotenia a uzavrie sa to. Bude to dostupné len občanom časti 

Nevoľné. Zverejníme informáciu, že je to len pre časť Nevoľné a aký druh odpadu tam 

môžu občania dávať.  

- Úroveň vytriedenia v našej obci za rok 2023 = 46,15 % 

- Ohľadom odpadov starosta navrhol zvolať stretnutie s občanmi, pretože sme obdržali 

ďalšie finančné navýšenie skládkového odpadu 

- SSE – starosta sa informoval na zvýšený poplatok za jalový odber v kotolni MŠ, kde je 

pec na štiepku. Tento rok nedoplatok vyskočil na 800 €. Po konzultácii s pracovníkom 

SSE  je možnosť kompenzácie jalového odberu, zariadenie by stálo 2600€ bez DPH. Pri 

takomto nedoplatku by sa to aj oplatilo zakúpiť. Starosta bude ešte jednať 

s pracovníkom SSE  a o výsledku rokovania bude informovať poslancov.  

- Na obecnom úrade je plánovaná prerábka priestorov kancelárií – statik to bol pozrieť, 

ešte čakáme na návrh projektanta 

- Kultúrny dom – prebehlo stretnutie ohľadom vlhkosti, najskôr je potrebné urobiť 

odvodnenie po celom obvode budovy. 

- Predajňa Potravín – tiež vlhne celá stena – starosta prepošle poslancom ponuky na 

odvodnenie  

- Správy kontrolórky obce : Prevody majetku podľa § 18f,ods.1 písm.i) zák.č. 369/1990 

Z.z. a  Správu o kontrolnej činnosti hlavného kontrolóra za rok 2023 poslanci obdržali 

mailom. Bez pripomienok.  

- Uznesenie  BB Geomontánneho parku – o zvýšení poplatkov pre obce. Mení sa poplatok 

z 0,40€ na 1€ na obyvateľa + je potrebné uhradiť 326€ z príspevku, ktorý obec obdržala 

na Modernizáciu autobusovej zastávky  

- Žiadosť JUDr. Erika Eliasa – obyvateľ Riečan doliny – o vybudovanie rozhlasu v časti 

Riečan dolina a tiež aj vybudovanie verejného osvetlenia – zdôvodnil to tým, že aj 

v tejto časti bývajú občania a svetlá nemusia svietiť celú noc, večer stačí do posledného 

autobusu -  23,00 a ráno od 5,00 hod., keď  ide prvý autobus. Navrhol využiť napr. 

solárne svietidlá. Poslanci namietali, že je to záhradkárska oblasť, na trvalý pobyt je tam 

prihlásených pár občanov a nie je to oblasť rodinných domov. Súhlasia s tým, že je tam 

tma, ale je to extravilán. Starosta informoval, že ak bude obec uvažovať o osvetlení v tej 

časti obce, prezistíme najmä technickú stránku prevedenia, hlavne situáciu ohľadom 

vysokého napätia. Tiež čo sa týka rozhlasu, s funkčnosťou máme problémy aj v obci,  

starosta ponúkol možnosť nahlásiť si telefónne číslo a budú sa posielať SMS, alebo si 

môžu občania stiahnuť aplikáciu „V obraze“, kde sú zverejňované aktuálne informácie. 

Pán Elias navrhol skúsiť sa uchádzať o financie z fondov EÚ. Čo sa týka nedodržiavania 

rýchlosti v tejto časti obce, navrhol posunúť hranice obce  ďalej, ako sú teraz. Poslanci 

namietali, že to nič nevyrieši, lebo niektoré šoféri jazdia rýchlo aj v strede obce.  Ešte 

pripomenul, že pri studničke veľmi vyteká voda popod cestu – starosta informoval, že 

dáme žiadosť na prečistenie všetkých rigolov popri ceste  

- Poslanec Hríbik navrhol zakúpiť svetlá, ktoré by sa použili pri kultúrnych akciách, 

poriadaných obcou. Po diskusii poslanci odsúhlasili zakúpenie svietidiel podľa zaslanej 

ponuky, najviac však do výšky 1.600,- € 

- Pani Kubišová sa informovala, či je možné nahliadnuť do projektu trasovania internetu 

v časti Nevoľné, zaujímala sa o časť, kde bývajú oni, ako to bude, keď tam predtým 

optika nebola – starosta vysvetlil, že jedna časť pôjde po existujúcich stĺpoch a druhá 

trasa smerom na Kordíky, kde bude hlavná trasa a odtiaľ pôjdu pripojenia k ostatným 

účastníkom. Posledný stĺp bude pod zákrutou. Tiež vysvetlil, že obec nemala možnosť 

zasahovať do technických parametrov. Tiež sa zaujímala o to, či máme projekt na cestu, 

ktorú chceme v Nevoľnom opravovať a pokiaľ bude? Starosta informoval, že obec 

môže ísť len po zákrutu. Ďalej chcela vedieť, či existuje nejaká dohoda s Urbariátom 



ohľadom čistenia cesty po ťažbe, lebo stále musia túto cestu čistiť oni, či sa tam nedajú 

dať kamenné válovce? Starosta odpovedal, že sa to spraví po našom pozemku. Manželia 

Kubišovci prejavili záujem prispieť na tie válovce, ktoré ešte bude treba doplniť. 

Starosta prisľúbil poslať kalkuláciu  

Poslankyňa Turčányiová :  

- Informovala sa, v akom štádiu je časopis – už je vytlačený, v najbližších dňoch sa bude 

distribuovať do domácností. Čo sa týka ďalšieho vydania pred hostinou, navrhla 

stretnutie Redakčnej rady na 1.7.2024 

- Tiež sa informovala, či sa nedá zmeniť odchod autobusu ráno o 7,15 na 7,00 hod. 

z dôvodu neprestajného meškania tohto spoja. Poslanci vyslovili námietky, nakoľko 

spoj je prispôsobený začiatku vyučovania v Podlaviciach a deti by tam potom dlho 

čakali na otvorenie školy. Starosta odpovedal, že už v tejto veci volal s vedúcim, ktorý 

sľúbil, že sa porozpráva so šoférom. Ak sa to nezmení, dáme sťažnosť na BBSK.  

- Zaujímala sa  ohľadom výjazdového zasadnutia OZ v časti Riečka – Nevoľné. Starosta 

súhlasí, len t.r. skončil činnosť Penzión Slniečko, kde tieto stretnutia bývali, musíme 

nájsť iné priestory.  

- Čo sa týka projektu „Lipy“ – zatiaľ nemáme nové informácie, starosta oznámil, že do 

okrúhleho výročia založenia obce (v roku 2025) chceme upraviť priestranstvo pri 

obecnom úrade. Poslankyňa Kielarová navrhla, aby sa vybrali také prvky, ktoré by 

poslúžili napr. aj na adventnú a vianočnú výzdobu 

- Starosta vyzval poslancov, aby si pripravili nejaké návrhy programu na Hostinu 2024, 

aj v roku 2025 – na budúce zasadnutie OZ . 

 Zuzana Sedláčeková – informovala sa ohľadov čistenia garátov na Drahy  - starosta 

vysvetlil, že v obci sa čistia priebežne. Máme teraz na aktivačné práce zamestnaných 

iba 2 ľudí na 4 hodiny. Navrhol zakúpiť nejaké multifunkčné zariadenie na pomoc pre 

občanov, napr. na čistenie ulíc, na zvoz nádob PDO, ...  

Monika Náčinová – navrhla brigádu za krajšiu a čistejšiu obec v jarnom období – 

pripraví návrh na vyhlásenie v rozhlase.  

Erika Baboľová – znova upozornila na cestu pri dome p. Kríža – starosta už jednal aj 

s BBSK, pošle im ešte žiadosť aj fotodokumentáciu. Erika Baboľová navrhla dať 

upozornenie na Zákaz sypať smeti ku potoku a tiež navrhla urobiť brigádu potoka. 

Starosta sľúbil, že sa pokúsi apelovať na BBSK, aby sa rozšíril most v Riečan doline   

Martina Kielarová – poďakovala všetkým za pomoc pri kultúrnych akciách. V marci sa 

pripravuje čítanie pre deti, potom Majáles a MDD. 

Miloš Čermák – upozornil, že v priestoroch potravín je veľmi vlhko, nedá sa tam vetrať, 

lebo okno je pevne zabudované. Donesie odvlhčovače a navrhol vymeniť okno za 

otváracie.  

Informácie z porád a stretnutí :  

- Starosta informoval o porade ohľadom výrubu drevín. Naša obec bude robiť 

rozhodnutia na výruby obci Oravce a Dúbravica. Našej obci bude zase robiť 

rozhodnutia Obec Hrochoť.  

 

6/ Uznesenie, Záver  

Uznesenie prečítala Zuzana Sedláčeková  

  

Hlasovanie za : 7 poslancov, proti : 0, zdržal sa : 0 

 

Zapisovateľ :    Anna Mikulová    ..................................... 

Overovatelia :  Branislav Hríbik    .....................................  

   Monika Náčinová                   .................................... 



 

 

 

 
 


